
19.-8.-2021 

 

Høring om forhøjelse af skolernes enhedstakst for betaling ved segregering 

 af elever til specialskoler og specialtilbud. 

Høringssvar fra Kasperskolens bestyrelse og MED. 

 

Vi frygter, at man risikerer at børn med behovet for specialundervisning, ikke så nemt har adgang til den 
specialiserede viden og undervisning, som de har behov for, fordi pladserne er så dyre. Desuden bekymrer 
det os, eftersom det også påvirker nuværende elever og deres eventuelle muligheder for revisitation, hvis 
kommunen finder, at der er andre tilbud der er "bedre" for vores børn set i lyset af økonomien. 

Vi ved ikke hvilke analyser der henvises til i høringsbrevet, men i vores optik bliver børnenes 
forudsætninger for en adgangsgivende eksamen ikke nødvendigvis bedre af at være blevet fastholdt i 
normalmiljøet. Alle elever på kasperskolen afslutter med en afgangseksamen. 

Vi har svært ved at se, hvordan en forhøjelse af enheds taksten vil gavne de elever der reelt ville have brug 
for et andet tilbud end almen miljøet. 

Vi synes, det er stærkt bekymrende, at man ved at skrue på taksten vil gøre det mere rentabelt for den 
enkelte skole at holde på de elever, der reelt har brug for et andet tilbud. 


